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英语辩论赛话题精选主题14：中国足球的现状是否与体制有关(mp3 )

Chinese football system should be blamed for the current situation of Chinese football.

中国足球的现状应该归咎于其现行的足球体制。
As a football fun, I think the Chinese Football Association (协会) should be blamed for the current situation. Some people say that both our football philosophy (哲学) and technology(技术) fall berund the westem countries, but in my opinion, that's not the basic reason. The important thing we need to do is to change our football system.

作为一个球迷，我认为中国足球沦为今天的局面应当归咎于中国足球协会。尽管一些人认为国足在理论和技术两个方面均落后于西方国家，但是在我看来，这些都不是根本原因。因而加速中国足球体制的变革才是目前最需要做的事情。
Chinese football system has no relationship with the current situation of Chinese football.

中国足球的现状与中国足球体制无关。
I think the current situation of failure of Chinese football is caused by many factors-football players, coach, media and even our football fans. Therefore, we should not blame all the failures on the Chinese football system. I think Chinese football team is just eleven individual players rather than a whole team when they compete with other teams. Thus, I think they need more practice to strengthen their teamwork.

我认为导致中国足球失败的因素有多种一一球员、教练、媒体，甚至球迷自己。因此，我们不能单纯地把国足连败的现状都归咎于中国足球体制的失败。比赛中，国足队员们并没有团结一致，而如同一盘散沙。所以，国足应当加强自身的团队意识。
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